
ACCOUNT PLEDGE AGREEMENT اتفاقية رهن حساب

From من 

(as the Pledgor) )بصفته الراهن(

In favour of لصالح

Emirates Islamic Bank (P.J.S.C.) مصرف الإمارات الإسلامي )ش.م.ع(
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الإمارات الإسلامي هو العلامة التجارية المسجلة لمصرف الإمارات الإسلامي ش.م.ع.
مصرف الإمارات الإسلامي )ش.م.ع.( هو مصرف مرخّّص من قبل مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي.

Emirates Islamic is a registered brand name of Emirates Islamic Bank PJSC.
Emirates Islamic Bank (P.J.S.C.) is licensed by the Central Bank of the UAE.

Account Pledge Agreement 
اتفاقية رهن حساب

Date   D D M M Y Y Y Y التاريخ  

To:

Emirates Islamic Bank (P.J.S.C.), (the “Bank”) 

P.O Box No. 6564

Dubai 

Dear Sirs,

إلى:

مصرف الإمارات الإسلامي )ش.م.ع.( )“المصرف”( 

ص.ب. 6564

دبي

تحية طيبة وبعد،
1. In consideration of the Bank granting or continuing to grant banking facilities (the 

“Facilities” to  
(the “Obligor”), the undersigned does hereby pledge and charge to the Bank 
all the undersigned’s right, title, claim and profit in the monies payable to the 
undersigned in the account described below. 

ــى  ــهيلات”( إل ــة )“التس ــهيلات ائتماني ــح تس ــتمرار بمن ــح أو الاس ــرف بمن ــام المص ــل قي مقاب  .1
 
)“الملتــزم”(، يرهــن الموقــع أدنــاه بموجبــه  للمصــرف جميــع حقــوق الموقــع أدنــاه 
وأحقيتــه ومطالبتــه ومصلحتــه فــي الأمــوال المســتحقة الدفــع للموقــع أدنــاه شــاملة 

ــاه ــه أدن ــة تفاصيل ــاب المبين ــي الحس ــاح ف الأرب

 Account Name:  :اسم الحساب  

 CIF/Account No:  and/or any other sub account/s 
maintained by the undersigned with the Bank (such account/s being held  
in investment deposits/wakala deposits/current accounts/saving accounts/ 
others at the option of the undersigned) (the “Account/Deposit”).

أي  و/أو  رقــم:   المتعامل/حســاب  تعريــف  ملــف  رقــم   
حســاب فرعــي آخــر يحتفــظ بــه الموقــع أدنــاه لــدى المصــرف )يُحتفــظ بذلــك الحســاب/
الحســابات فــي شــكل ودائــع اســتثمارية/ودائع الوكالة/حســابات جارية/حســابات توفيــر/

ــاب/الوديعة”( ــاه )“الحس ــع أدن ــار الموق ــقاً لاختي ــرى وف ــابات أخ حس

2. The undersigned hereby agrees that the Bank will have a pledge or lien and right 
of set off on all the Accounts and Deposits maintained by the undersigned, 
singly or jointly. The Bank may at any time and without notice combine, 
consolidate and/or set off all or any of the Accounts/Deposits held in the name 
of the undersigned, either singly or jointly in whatsoever currency,  at any of its 
branches despite any change  in the Account/Deposit number from time to time.  

يوافــق الموقــع أدنــاه بموجبــه علــى أن يكــون للمصــرف رهنــا ممتــازاً وحــق مقاصــة علــى   .2
ــرداً أو  ــاب، منف ــي الحس ــاه ف ــع أدن ــا الموق ــظ به ــي يحتف ــع الت ــابات والودائ ــع الحس جمي
بالاشــتراك. يوافــق الموقــع أدنــاه أيضــا علــى أن يقــوم المصــرف فــي أي وقــت دون 
لــدى  بهــا  المحتفــظ  والودائــع  الحســابات  مــن  أي  أو  كل  مقاصــة  و/أو  بدمــج  إشــعار 
ــي أي  ــتراك ف ــرداً أو بالاش ــواء منف ــاه، س ــع أدن ــم الموق ــت باس ــة كان ــأي عمل ــرف  وب المص
ــن  ــر ع ــرف النظ ــا أعلاه بص ــار اليه ــة المش ــاب أو الوديع ــك الحس ــمل ذل ــه ويش ــن فروع م

أي تغييــر فــي رقــم الحســاب أو الوديعــة مــن وقــت لآخــر. 

3. The undersigned authorizes the Bank to register (at the undersigned’s cost) the 
security created by this Account Pledge Agreement in the relevant registry created 
under and pursuant to UAE Federal Law No. 4 of 2020 on Guaranteeing Rights 
Related to Movables. The undersigned agrees to such registration, and waive 
any right to prior notification and agree to accept any notices relating to such 
registration and the security hereunder by electronic means. The undersigned 
also acknowledges and agrees to disclosure of the security information on such 
security register.

يفــوض الموقــع أدنــاه المصــرف فــي تســجيل (علــى نفقــة الموقــع أدنــاه) الضمــان   .3
الناشــئ بموجــب اتفاقيــة رهــن حســاب هــذه لــدى الســجل ذو الصلــة بموجــب القانــون 
الاتحــادي رقــم 4 لســنة 2020 بشــأن ضمــان الحقــوق فــي الأمــوال المنقولــة. يوافــق 
الموقــع أدنــاه علــى قيــام المصــرف بالتســجيل ويتنــازل عــن أي حــق إخطــار مســبق 
ويوافــق علــى أي إخطــارات إلكترونيــة  المتعلقــة بتســجيل الضمــان. ويوافــق الموقــع 

أدنــاه ويقــر كذلــك علــى الإفصــاح عــن  المعلومــات الخاصــة بالضمــان فــي الســجل

4. The undersigned confirms that this pledge or charge shall subsist on the Account/
Deposit including all accrued profits (if mentioned above), including all renewals 
of the Deposit, whether for increased or reduced amounts, or whether the Deposit 
is converted from one currency to another or whether the Deposit is related to or 
combined with other deposits held by the Bank in the name of the undersigned 
until the liabilities owing to the Bank by the Obligor  are completely and finally 
discharged together with profit, fees, charges and expenses.

يؤكــد الموقــع أدنــاه بــأن هــذا الرهــن يقوم/ينشــأ  علــى  الحســاب/الوديعة  شــاملا    .4
تجديــدات  وجميــع  أعــلاه(،  إليهــا  الإشــارة  حــال  )فــي  عليــه  المترتبــة  الأربــاح  جميــع 
ــة  ــن عمل ــة م ــل الوديع ــم تحوي ــواء ت ــة، وس ــدة أو المخفض ــغ الزائ ــواء للمبال ــة، س الوديع
إلــى أخــرى أو ســواء كانــت الوديعــة مرتبطــة أو مدمجــة مــع ودائــع أخــرى محتفــظ بهــا 
لــدى المصــرف باســم الموقــع أدنــاه، لحيــن إبــراء ذمــة الملتــزم بشــكل تــام ونهائــي مــن 
كافــة الالتزامــات التــي يديــن بهــا للمصــرف مــع الأربــاح والرســوم والأتعــاب والنفقــات.

5. The undersigned does hereby irrevocably authorize the Bank to apply the 
Account/Deposit with all accrued profits (if mentioned above) on or before its 
maturity towards satisfaction of the liabilities of the Obligor, without notice or 
reference to the undersigned.

يفــوض الموقــع أدنــاه بموجبــه المصــرف بشــكل غيــر قابــل للنقــض باســتخدام الحســاب/  .5
ــخ  ــل تاري ــي أو قب ــا أعلاه( ف ــارة إليه ــال الإش ــي ح ــا )ف ــة عليه ــاح المترتب ــع الأرب ــة م الوديع

الاســتحقاق، للوفــاء بالتزامــات الملتــزم، دون إشــعار أو رجــوع إلــى الموقــع أدنــاه

6. The undersigned hereby authorizes the Bank to transfer monies in the Account/
Deposit with all accrued profits (if mentioned above) to one or more accounts in 
the Bank’s name or in the name of the Obligor with any branch of the Bank.

الحســاب/الوديعة  فــي  الأمــوال  بتحويــل  المصــرف  بموجبــه  أدنــاه  الموقــع  يفــوض   .6
مــع جميــع الأربــاح المترتبــة )فــي حــال الإشــارة إليهــا أعــلاه( إلــى واحــد أو أكثــر مــن 
المصــرف. فــروع  مــن  فــرع  أي  لــدى  الملتــزم  باســم  أو  المصــرف  باســم  الحســابات 

7. The undersigned hereby undertakes to renew the Deposit until the liabilities 
owing to the Bank by the Obligor are completely and finally discharged together 
with profits, fees, charges and expenses.

يتعهــد الموقــع أدنــاه بموجبــه بتجديــد الوديعــة لحيــن إبــراء ذمــة الملتــزم بشــكل   .7
ــاب  ــوم والأتع ــاح والرس ــع الأرب ــرف م ــا للمص ــن به ــي يدي ــات الت ــن الالتزام ــي م ــام ونهائ ت

والنفقــات.

8. The undersigned further undertakes not to withdraw, transfer, pledge or otherwise 
dispose or encumber the pledged Deposit/Account until the liabilities owing to the 
Bank by the Obligor are completely and finally discharged together with profit, fees, 
charges and expenses. This Account Pledge Agreement will continue to be valid and 
enforceable notwithstanding any change in the constitution or ownership of the 
undersigned, and/or the Obligor and notwithstanding any merger or amalgamation 
of the Bank or any change in its constitution.

أو  المرهــون  الوديعة/الحســاب  كسر/ســحب  بعــدم  أيضــا  أدنــاه  الموقــع  يتعهــد   .8
ــأي شــكل لحيــن  تحويلهــا أو رهنهــا أو بخــلاف ذلــك التصــرف بهــا أو تحميلهــا أي عــبء ب
ــع  ــرف م ــا للمص ــن به ــي يدي ــات الت ــن الالتزام ــي م ــام ونهائ ــكل ت ــزم  بش ــة الملت ــراء ذم إب
الأربــاح  والأتعــاب والرســوم والنفقــات. تســتمر اتفاقيــة رهــن الحســاب هــذه ســارية 
ــزم   ــاه و/أو الملت ــع أدن ــة الموق ــكل أو ملكي ــي هي ــر ف ــن أي تغيي ــم م ــى الرغ ــذة عل وناف

وعلــى الرغــم مــن أي دمــج أو اتحــاد يقــوم بــه المصــرف أو أي تغييــر فــي هيكلــه.

9. The undersigned hereby irrevocably agrees that this Account Pledge Agreement 
shall be governed by and construed in accordance with the Glorious Islamic 
Shariah, and the opinion (Fatwa) issued by Internal Sharia Supervision Committee 
of the Bank as well as the laws of United Arab Emirates, to the extent that these 
laws don’t conflict with the principles of the Glorious Islamic Shariah. The 
competent courts of United Arab Emirates will have non-exclusive jurisdiction 
over any disputes arising under this Account Pledge Agreement.

يوافــق الموقــع أدنــاه بموجبــه بشــكل غيــر قابــل للنقــض علــى أن تخضــع اتفاقيــة رهــن   .9
ــاوى  ــراء والفت ــلامية الغ ــريعة الإس ــكام الش ــا لأح ــيرها وفق ــم تفس ــذه ويت ــاب ه الحس
الصــادرة مــن لجنــة الرقابــة الشــرعية الداخليــة التابعــة للمصــرف وقوانيــن دولــة الإمــارات 
ــراء  ــلامية الغ ــريعة الإس ــكام الش ــع  أح ــارض م ــذى لا يتع ــد ال ــى الح ــدة إل ــة المتح العربي
ــي  ــري ف ــر الحص ــي غي ــاص القضائ ــدة الاختص ــة المتح ــارات العربي ــم الإم ــون لمحاك ويك

ــاب.  ــن الحس ــة ره ــب اتفاقي ــأ بموج ــات تنش ــة نزاع أي

10. The undersigned hereby acknowledges having read and understood this Account 
Pledge Agreement, which is considered as a pledge contract and confirms that the 
undersigned is aware of the obligations, liabilities and rights hereunder.

ــد  ــي تع ــاب والت ــن الحس ــة ره ــم اتفاقي ــرأ وفه ــد ق ــه ق ــه بأن ــاه بموجب ــع أدن ــر الموق يق  .10
بمثابــة عقــد رهــن، ويؤكــد بأنــه علــى علــم تــام بالالتزامــات والمســؤوليات والحقــوق 

بموجبــه الناشــئة 

11. The undersigned in this Agreement means the pledgor. الموقع أدناه في هذه الاتفاقية يعني الراهن.  .11

In witness whereof, the undersigned hereto intending be legally bound have 
caused this Account Pledge Agreement to be executed by themselves and/or 
their duly authorised representatives on the date first above written.

وإشــهاداً علــى مــا تقــدم، ورغبــة فــي التــزام الموقعيــن أدنــاه شــرعاً وقانــوناً باتفاقيــة 
رهــن حســاب مصرفــي فقــد جــرى توقيــع الموقعيــن أدنــاه هنــا أدنــاه مــن قبلهمــا و/

أو ممثليهمــا المفوضيــن أـــولا فــي التاريــخ المذـــور بعاليــه
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الإمارات الإسلامي هو العلامة التجارية المسجلة لمصرف الإمارات الإسلامي ش.م.ع.
مصرف الإمارات الإسلامي )ش.م.ع.( هو مصرف مرخّّص من قبل مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي.

Emirates Islamic is a registered brand name of Emirates Islamic Bank PJSC.
Emirates Islamic Bank (P.J.S.C.) is licensed by the Central Bank of the UAE.

ـفحة التوقيعات الخاـة اتفاقية رهن حساب

 نيابة عن  

 
التوقيع

الاسم 

قبلناها ووافقنا عليها

نيابة عن مصرف الامارات الإسلامي )ش.م.ع.( 

 
التوقيع

الاسم 

EXECUTION PAGE OF ACCOUNT PLEDGE AGREEMENT 

For and on behalf of 

  
Signature

Name 

Accepted and Agreed

For and on behalf of Emirates Islamic Bank (P.J.S.C.)

  
Signature

Name 


